
  

Verslag Stuurgroep 
Holwerd 

aan 
Zee 6 november 2019 

Aanwezig: 

e 

_ 

Johannes 
Kramer, 

gedeputeerde 
provincie 

Fryslân 
(voorzitter) 

. 

| 
Stichting 

Holwerd 
aan 

Zee 

e 

_ 

Jelle 
Boerema, 

Gemeente 

Noardeast-Fryslân 
(wethouder) 

eN wetterkip 
Fryslân 

(DB) 

. 

| 
Vogelbescherming 

Nederland 
(directeur) 

. 

______} Provincie (projectleider 
Holwerd 

aan 

Zee) 

. 

. 
Provincie (projectondersteuner 

en 
notulist) 

Gasten: 

MN 
vino) 

EN wr etterskin 
Fryslân) 

en 

nn (Waterproof) 

Afwezig 
met 

kennisgeving: 

. 

B 
Provincie (Programmamanager) 

1. 

Opening/ 
vaststellen 

van 
de 

agenda 

Gedeputeerde 
Kramer heet eenieder welkom. 

Speciaal 
welkom voor 

onze 
gasten. 

is 

hier 

aanwezig 
als auteur 

van 
deintentieovereenkomst 

die bij agendapunt 4 wordt besproken. 

eeft een 

presentatie 
over de 

voortgang 
van 

het 

slibonderzoek. 

a merkt 
op 

dat 

Meerder weg 
moet 

GEN „eert 
daarna 

EN 

co: 

over 
maar, 

dan wel zonder 

beslissingsbevoegdheid. 

wil 

graag 

in 

volledige bezetting 
de 

governance bespreken. 

Gedeputeerde 
Kramer 

zegt 
dat de 

governance 
bij punt4a 

en 
4b wordt 

besproken. 

Er 

zijn geen opmerkingen 
of 

toevoegingen 
voor de 

agenda. 

Besluit: 

— 

De 

agenda 
wordt 

vastgesteld. 

  

       

  

2. 
Voortgang 

slibonderzoek 
presentatie: 

EN stelt 

zich voor. 

(ervaring benoemen). 

Uitvoering 
onderzoek is 

gedaan 
in 

samenwerking 
met 

RWS 

(Nen ON 

Er 

zijn 
winter- 

en 

zomermetingen gedaan. Duidelijke 
overzichten 

van 

slib 
dat eventueel achter 

blijft 
of 

nog 

verwerkt kan/moet worden. Het onderzoek bestaat uit een combinatie van 
veldwerk, 

laboratoriumonderzoek 
en 

analyse. 

Het is 

nog 

niet 

duidelijk 

wat de effecten van een 

kleirijperij zijn 
en of 

dittoepasbaar 
is. 

NN 
geeft 

deter 

wordtgewerkt 

aan een 
resultaat dat 

werkt. 
Advies 

gebeurt 
op 

eerlijke 

basis. 

wil 

graag overtuigd 
worden en daarom alle kennis maximaal benutten om 

tot 
een 

goed 
en 

begrijpbaar 
besluitte komen. 

Wij zijn verantwoordelijk 
voor onze 

besluiten. 

stelt voor om een second 
opinionte 

vragen 

aan Deltares. 

geeft 

aan 
dat het efficiënt is 

om 

samenwerking 
uitte 

breiden, 
nietom onderzoeken 

opnieuw 
uitte laten voeren. 

De heer Boerema deelt 
mee 

dat 

bagger 

en 
slib 

grote 
vraagstuk blijven. 

Gedeputeerde 
Kramer merkt 

op 

dat het 

project 
“Holwerd aan 

Zee”, 
heet en niet ‘Holwerd aan het 

slijk’. Gedegen 
onderzoek 

en 
kennis 

van 
zaken is 

nodig. 
20.000 

tot 
30.000 kuub slibis toch 

nog 

wel heel veel slib. 

vraagt 
zich af of er wel 

genoeg 

water het meer binnenstroomt om massa met 

krachterover heen 
te 

spoelen. Als 
het 

water er met 
krachtweer 

uitstroomt, 
verdrinken de 

broedeilanden misschien. 

EN 
geeft 

aan 
dat 

er 

nog 
onderzoek moetworden 

gedaan 
hoe vaak het 

regelwerk 

te 

ebruiken. Dit is 
te sturen. 

Dit 
moet 

in de detailstudie 

nog 

worden onderzocht. 

EE 
er 

graag 

een 

ecoloog bij 
betrekken i.v.m. 

kweldervegetatie. 

Gedeputeerde 
Kramer 

vraagthoe 
het onderzoek 

nu 
verder 

verloopt. 

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)



en 

lichttoedater 15 november een 1° 

verkenning 
van RWS 

met 

betrekking 

tot 

bereikbaarheid Holwerd-Ameland 
plaats 

vindt. Dit is ook info om 

vervolgstappen 
te maken. 

Hieruit komtde info welke 

ingenieurs 
we 

nog 

kunnen inzetten. 

stelt de 

vraag: 

Wanneer nemen we een 

‘go 
of no 

go’? 
Wanneer durven we het 

aan? Als alles 
eraan 

gedaan 
is dan 

moeten 

wij 
als bestuurders 

een 

‘go'geven. 

EN 
legt 

uit datde 

voorfase veel tijd 
heeft 

gekost. 
1 vol 

jaar 
onderzoek. We zitten 

nu 
in deeindfase. Als alle info beschikbaar is dan heeft 

een 

vervolgproces 
pas 

zin. Financieel 
en 

technisch 

gezien. 

De leden 

zijn 
het erover eens dat de 

presentatie 
het 

proces goed 
weer 

geeft 
en 

goed 
is voor de 

beeldvorming. 

Besluit: 

— 

Besloten wordt 
om 

het 
eindrapport 

van 
het onderzoek 

van 

Waterproof 
af te wachten 

en 
afte 

stemmen met meer 
experts 

op 

dit 
gebied. 

3. Vaststellen 

verslag 
25 

juni 2019: 

Pagina 
1. Onder 

afwezig 
met 

kennisgeving: 

De 
namen 

B 

en 

Hayo 
Apotheker 

verwijderen. 

Besluit: 

— 

Het 

verslag 
wordt 

vastgesteld. 

4, Vaststellen 
intentieovereenkomst 

voorbereiden realisatiefase 
2: 

a. en b. 

Er 

liggen 
twee 

versies van de intentieovereenkomst voor. Een 

uitgebreide 
versie 

(18 
oktober 

2019) 

en een 
versie 

van 
21 oktober 

2019) 
met 

gearceerd 
de 

passages 
die eruit 

gehaald zijn 

to.v. de versie van 18 oktober. In het 

overleg 
wordtde versie met 

arceringen besproken. 

neemt als auteur alle 

opmerkingen 

meeen 

pastde 
IO 

hierop 

aan. 

Er is wel haast 

bij geboden 
om z.s.m. tot een 

vastgesteld 
IO te komen 

geletop 
de 

bestuurlijke 

processen 

en 
het halen 

van 
de deadlines in 

aanloop 

naar 
de 

ondertekening 
op 

16/12 
en 

het 

indienen van de 

Waddenfondsaanvraag op 

15/11. 

geeft 
aan dat als de 

wijzigingen 
minimaal 

zijn 
t.o.v. 

de versie van 21 oktober 

die 

Blbesproken 
heeft met het 

DB, 
deze niet 

weer 

geagendeerd 
hoeftte worden. 

Gedeputeerde 
Kramer deelt mee datde 

Stuurgroep 
ervoor is om 

dingen 
te 

bespreken. 
Anders 

hadden 
we 

dit 

overleg 
ook 

schriftelijk 
af kunnen doen 

ie 

merkt 

op 

dat 

gezien 
het 

tijdpad 
voorhet 

bespreken 
van de 

IO 
in het PO 

zij 

et 
stuk wel zo 

spoedig 
mogelijk 

nodig 
heeft. 

EN 
vindt dateen 

intentieovereenkomst 

een 

vertrekmomentis. Een SOK komt 

pas 

later. 

N= 

op 
dat 

een 
intentieovereenkomsteen 

potentieel 
moment is 

om 
verder 

e 

gaan. 

Een komt 

pas 

als alle onzekerheden 

zijn weggenomen. 

De heer Boerema merkt 

op 

dat we nu niette veel 

op 

de letter of een woord 
moeten 

vallen. Wel 

vindt 

hij 
onder 

punt 

9: 

“Geschillen en 

beëindiging 
overeenkomst”, 

wat 

dreigend 
overkomen en te 

veel 

op 

detekst voor een SOK 

lijken. 

BN 

il 

weten wat nou 
precies 

de 

aarzelingen zijn 
van het 

Wetterskip. 
We kunnen 

nietterug 

naar 
de 

Postcodeloterij. 
Is 

geld 

voor 

gegeven. 
IO 

moet 
overeenkomen 

met 
de 

aanvraag 

aan de 

Postcodeloterij. 
Een 

uitgeklede IO 

kan de 

Vogelbescherming 
niet 

verantwoorden. 

BN 

is 
van 

mening 
datde rol van het 

Wetterskip 
in IO als bestuur 

zijnde 
wel 

gewaarborgd 
moet 

zijn. 
WSF is 

gerichtop veilig 
en schoon. In IO wordtde 

dijk 
en 

watersystemen 
van 

het 
Wetterskip 

genoemd. 
Hetis de 

verantwoordelijkheid 

van 
het 

Wetterskip 

hier 

goed 
en 

veilig 
meeom 

te 

gaan. 

EE, 

;:: 
waarom 

alleteksten 
van 

WSF 
er nu 

uitgehaald zijn. 

; 

De zin ‘De 

Stuurgroep 
is 

opdrachtgever 
is 

vervangen 

door de Provincie 

Fryslan, 
Gemeente 

NOF, 
Stichting 

Holwerd aan Zee en 

Vogelbescherming 
Nederland 

zijn 

opdrachtgever. 

Nn 
mee dat WSF zeer 

waarschijnlijk 
ook mensen moet inhuren. Niet alle 

kennis 

is in 
huis. 

antwoord 
hierop 

dat 

het geld aanwezig 
is en 

gedekt 
kan worden uithet 

projectbudget. 

De heer Boerema is van 

mening 
datde IO de ambitie heeft om het 

plan 
te 

realiseren. Met elkaar 

doen. IO is 
nucompleter. 

Andererisico's hoeven nietin IO. 

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)



en 

Gr 

Gedeputeerde 
Kramer vindtdelO nunietmeer 

uitgekleed. 
In 

principe 
is 

WSF aan 
te 

duiden als 

participant. 
Zoals hetnustaat is WSF 

goed 
verwoord. 

Gedeputeerde 
Kramer wil de 

positie 

van de 
Provincie 

qua grond 
beter 

neerzetten. 
Na 

ondertekening 
Intentieovereenkomst 

meer duiding. 
Diti.v.m. Provinciaal 

grondbeleid. 
Provincie 

kan zelf 
geen 

grond 
kopen. 

Gedeputeerde 
Kramer benadrukt 

dat 

de 

Provincie 

hier 

geen vinger 
in de 

pap 

kan hebben. De 

Provincie faciliteert. Mochter grond vrijkomen 
door 

partijen 
dan 

altijd 
in 

overleg 
metde 

Provincie. 

EN 
deelt 

mee dat 

partijen 
de kosten onvoorzien wel 

groot 
vinden. Omdat het 

nieuw is 
weet 

je 
dit niet. Jezelf indekken voor 

ditrisico. 

Alle leden 
stemmen 

in 
met 

de 
nu 

voorgestelde aanpassingen 
in detekst 

van 
de IO. 

vraagt 
wat 

de zin 
van 

hetdirecteurenoverleg 
op 

21 

oktober jl. 
is 

geweest. 

vone 
dat Mwel laat was 

uitgenodigd 
en de 

bijbehorende 

stukken werden ook laat 

aangeleverd. 
Er is al een 

Stuurgroep. 
Wat is voor hem de 

toegevoegde 
waarde aan dit 

overleg 

deel 
te 

nemen? Ook 

gezien 
de 

lange reistijd 

en 

tijd. 

Gedeputeerde 
Kramer 

legt 
uit dat het 

directeurenoverleg 
niet structureel in het 

proces 

van HaZ 

zit. Wel 

handig 

voor 
het 

geval 
het 

project in 
de 

vertraging 
schiet. Nu kunnen 

ze 
sneller 

aanhaken. 

B 

deelt mee dat in de lO de overheden wordt 

gevraagd 
om 

capaciteitte 
leveren. 

De overheden 

spelen 
hier 

een 

rol in. Wie vultstraks de functies in. 

Organisaties 
staan voor 

capaciteitsplanning 

De heer Boerma merkt 
op 

dat het 
voor 

overheden wel 

handig 
is 
om 

dit 
van 

tevoren te weten. 

deelt mee dat het 

directeurenoverleg 
een bestaand iets is. HaZ stond nu 

bij 

hen 
op 

de 

agenda. 
In het 

vervolg 
in het 

ambtelijk vooroverleg 
beter sturen 

op 
onderwerpen 

en 

stukken. 

vin dt de aanwezigheid 

van 
de 

Vogelbescherming nuttig 
als 

er 
zaken 

aangaande 
Holwerd aan Zee 

geagendeerd 
worden. 

Besluiten: 

— 

BW 
wordt 

gevraagd 
om de 

besproken op- 

en 

aanmerkingen 
te verwerken in het voorblad 

en de 

bjlage 
intentieovereenkomst. 

Donderdag 
7 november 

a.s. 

krijgt 
iedereen 

een 
nieuwe versie 

van 
het voorblad 

en 
de 

bjlage 
intentieovereenkomst Holwerd aan Zee 

voorbereiding 
realisatietase 2. 

Opmerkingen 

uiterlijk vrjdag 
15.00 

uur 

doorgeven 

aan 
WM E; is dan 

nog 
ruimte 

om 
de laatste 

aanpassingen 
door te voeren. Daarna 

volgt 
dan de 

(eventueei) 
definitieve versie die 

gebruikt 
kan worden voor de 

bestuurlijke processen 

en voor de 

ondertekening 
van 16 

december a.s. 

Als HaZ weer 

op 

de 

agenda 
staat 

bj 
het directeuren 

overleg 
dan is de 

Vogelbescherming 

hier ook 

bj aanwezig. 

— 

Het risico 
bj post 

onvoorzien 
bijft 

erin staan. 

Protiel 
prcjectleider 

wordt uit de 
bjlage gehaald, 

maar 
gebruikt 

de 
provincie 

voor het werven 

van de 
prcjectleider. 

ce. 

Mandatering 

en 

feestelijk 
ondertekenmoment 16-12-19: 

16 december 

ondertekening 
Intentieovereenkomst. 

Landelijke en regionale pers uitnodigen. 

5. Financiën: 

a. 
Waddenfonds: 

4 
routes 

worden 

geschetst incl. afwegingen. Advies 
is om 
het 

3° 
traject 

te 
kiezen. 

Besluit: Akkoord met 3° variant. 

b. 

Regiodeal: 

Gedeputeerde 
Kramer deelt mee dater 

gewerkt 
wordtaan 

afronding 
deal. Eind november 

overleg 
met de intentie 

om 

eruit te komen. 

BN 
zegt 

datde 

verdeling 

van 
de 11 

miljoen 
nog 

onduidelijk 
is. 

De heer Boerema deelt 

mee 

dat 16 november het 
Gebiedsproces 

Ternaard van 

start gaat. 

Binet deter 
veel onzekerheid 

over 
de 

gelden 
is. 

vraagt wanneer 

is 

moment 
als GO niet 

doorgaat. 

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)



Gedeputeerde Kramer is van 

mening 
datwe nu eerst 

vooruitkijken 
en dan pas kijken 

of we 

het halen 

of niet. 

(geanonimiseerd) (geanonimiseerd) legt 
uit datde 2° fase Waddenfonds ook op 

langere termijn 
is. 

c. 
Lobby 

resterendefinanciën: 

(geanonimiseerd) (geanonimiseerd) mee dat er 
nog diverse zaken lopen: PAGW, BO MIRT, BN 

deelt 

Waddenfonds, Ternaard en bereikbaarheid Ameland. 

6. Communicatie: 

a. 

iebij 

omstleden AB Wetterskip, PS Fryslân en Gemeenteraad NEF 11/12: 

(geanonimiseerd) (geanonimiseerd) 
deelt mee dater voor de 

Postcode loterij 
mooi materiaal 

gemaakt is 
en 

beschikbaar is voor de 
informatiebijeen 

komst. 

De heer Boerema is van 

de 

De 

bestuurders 

presentatie van 

voor 

(g(egaenaonnoinmiimsieseeredr)d 

de 
ondertekening 

en ) over sliben 

van de 

bagger 

intentieovereen 

is meer van 

komst. 

toegevoegde 
waarde voor 

b. 
Persberichtondertekeningen 

start 
projectbureau: 

Besluit: 

— 

_ 
Provincie maakt concept persbericht en nodigt pers 

uit. Stemmen dit af met de te 

ondertekenen partjen. Gezamenlijk optrekken. 

datde 
informatiebijeen 

komst iets nieuws moettoevoegen. 

7. 
Rondvraag 

en 
sluiting: 

Er 
zijn geen vragen ofopmerkingen. 

Gedeputeerde Kramer sluitde 
vergadering. 


